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Beslutande ledamöter 
Roko Kursar (L) (Ordförande) 
Bengt Persson (S) (Vice ordförande) 
Josefin Anselmsson (M) (Andre vice ordförande) 
Susanne Jönsson (S) 
Bahhar Mohammadi Norén (S) 
Christian Lie (MP) 
Lise-Lott Douhane (M) 
Uno Hansson (SD) 
Stefan Claesson (SD) 
Carin Gustafsson (V) 
Klaus Peter Nilsson (S)  ersätter Munir Niazi (S) 
Joakim Larsson (M)  ersätter Malin Ahlström (M) 
Sami El Habti Westerlind (V)  ersätter Madeleine Håkansson (V) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Drita Kolgjini (S) 
Karin Elisabeth Granér (L) 
Jane Sophie Charlotte Olin (SD) 
Jeanette Persson (SD) 
Marcus Falk (V) 

Övriga närvarande 
Jesper Salö (nämndsekreterare) 
Charlotte Widén Odder (förvaltningsdirektör) 
Annika Gottfridsson (ekonomichef) 
Ingrid Kongslöv (avdelningschef hälsa, främjande och funktionsrätt) 
Sema Soer (avdelningschef myndighet, socialpsykiatri och barn) 
Viktoria Åkesson (avdelningschef kansli- och kommunikation) 
Åhörare från allmänheten 
Angelica Westin (personalföreträdare, Kommunal) 
Linn Hellström (utredare, strategiska avdelningen) 
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§ 14 Remiss angående remiss Socialdepartementet - Ett språkkrav för
språkutveckling (SOU 2024:78) 

FSN-2025-65 

Sammanfattning 
Språkproblemen i omsorgen förekommer i stora delar av landet och innebär negativa 
konsekvenser för såväl omsorgstagarens trygghet och säkerhet som omsorgspersonalens 
arbetsmiljö. För att komma till rätta med dessa problem föreslår utredningen ett antal 
åtgärder som syftar till att bidra till en förbättrad, god och enhetlig språknivå. En av 
åtgärderna är att det införs ett språkkrav i socialtjänstlagen (SoL). 

Utredningen föreslår också att det införs ett statsbidrag – kallat svenskalyftet – som syftar 
till att stimulera arbetsgivarna till, och ge dem goda förutsättningar för, att utveckla 
språkutvecklande arbetsplatser samt ge den personal som behöver det möjlighet att studera 
svenska på arbetstid. 

Funktionsstödsnämnden föreslås anse att utredningens förslag om riktade insatser för att 
stärka kunskaperna i svenska språket hos vård- och omsorgspersonal är positiva men även 
framföra att det finns negativa konsekvenser i förutsättningen att förslaget enbart föreslås 
omfatta äldreomsorgen då även andra former av omsorg, till exempel inom 
funktionshinderområdet, i lika stor utsträckning möter samma utmaningar som beskrivs i 
utredningen. 

Beslut 
1. Funktionsstödsnämnden godkänner yttrandet efter Kursars (L) föreslagna tillägg.

Reservationer 
Uno Hansson (SD) och Stefan Claesson (SD) reserverar sig mot beslutet. (se Bilaga 1) 

Yrkanden 
Roko Kursar (L) yrkar att nämnden i yttrandets andra stycke, efter sista meningen, ska 
lägga till följande skrivelse: 

”Samtidigt som nämnden lyfter behovet av goda kunskaper i svenska inom verksamheten 
vill nämnden understryka att flerspråkighet bland medarbetare är en viktig tillgång i 
förvaltningens arbete. Med utgångspunkt i brukarnas olika behov värdesätter således 
nämnden även kunskaper i andra språk än svenska.” 

Bengt Persson (S), Josefin Anselmsson (M), Christian Lie (MP) och Carin Gustafsson (V) 
yrkar bifall till Kursars (L) föreslagna tillägg. 
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Uno Hansson (SD) yrkar att nämnden ska stryka meningen i det föreslagna yttrandet som 
lyder: 

"Nämnden anser också att utredningens bedömning att språkkravet inte ska utgöra ett krav 
för anställning som mycket viktigt utifrån de kompetensförsörjningsutmaningar som 
funktionsstödsnämnden i likhet med övriga vård- och omsorgs sektorn står inför." 

Carin Gustafsson (V) yrkar avslag till Hanssons (SD) föreslagna strykning. 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut. 

Dels Kursars (L), Perssons (S), Anselmssons (M), Lies (MP) och Gustafssons (V) förslag 
att nämnden ska godkänna yttrandet efter Kursars (L) föreslagna tillägg. 

Dels Hansson (SD) förslag att nämnden ska godkänna yttrandet efter det egna 
strykningsförslaget. 

Efter att ha tillfrågat nämnden finner ordförande att förslagen är rätt uppfattade och att 
nämnden är redo att gå vidare till beslut.  

Efter att ha ställt förslagen mot varandra finner ordförande att nämnden beslutar i enlighet 
med Kursars (L), Perssons (S), Anselmssons (M), Lies (MP) och Gustafssons (V) förslag 
och att nämnden därmed godkänner yttrandet efter Kursars (L) föreslagna tillägg. 

Beslutet skickas till
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse  FSN 250224 - Remiss Socialdepartementet - Ett språkkrav för

språkutveckling
• Beslut FSN-AU 250214 (§45)  Remiss angående remiss Socialdepartementet - Ett

språkkrav för språkutveckling (SOU 2024:78)
• Förslag till - Yttrande om Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 2024:78)
• [Sammanfattning av] Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 2024_78)
• Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 2024:78)
• Följebrev Remiss angående remiss Socialdepartementet - Ett språkkrav för

språkutveckling (SOU 2024:78)
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Bilaga 1 

Reservation 

Remiss angående remiss Socialdepartementet – Ett språkkrav för 
Språkutveckling (SOU 2024:78), FSN-2025-65 

Vi Sverigedemokrater yrkade i detta ärende primärt mot det yttrande som nämnden skrivit och 
som avser stycket ”Nämnden anser också att utredningens bedömning att språkkravet inte ska 
utgöra ett krav för anställning som mycket viktigt utifrån de kompetensförsörjningsutmaningar 
som funktionsstödsnämnden i likhet med övriga vård- och omsorgssektorn står inför”. Vi  
Sverigedemorater vill att denna mening ska tas bort från nämndens yttrande men vi fick inte 
gehör för detta. 

Vår åsikt för detta är att vi anser att de kompetensförsörjningsutmaningar som eventuellt kan 
uppstå är upp till förvaltningens och nämnden att hantera i den ordinarie och löpande 
verksamheten och får inte stå i vägen för språkkrav i svenska vid anställning. 

Nämnden skriver för övrigt i sitt yttrande, vilket vi också delar, att man väl känner till de 
utmaningar som bristande språkkunskaper ger i omsorgsverksamheten samt att man är positiv till 
riktade insatser i form av ett ”svenskalyft”.  

Detta till trots vill nämnden inte att språkkravet i svenska ska utgöra ett krav för anställning och 
nämnden trycker dessutom på i sitt yttrande att det är ”mycket” viktigt att språkkravet inte är ett 
krav. 

Vi Sverigedemokrater anser, trots utredningens uppgivna bedömning, att bristande språkkrav i 
svenska medför att språkproblemen permanentas och fördjupas i omsorgen med de negativa 
konsekvenser som det innebär för såväl omsorgstagarens trygghet och säkerhet som 
omsorgspersonalens arbetsmiljö.  

Då vårt ändringsyrkande inte fick gehör reserverar vi oss. 

Funktionsstödsnämnden 2025-02-24 

Uno Hansson (SD) 

Stefan Claesson (SD) 

Med instämmande av 

Jeanette Persson (SD) 

Jane Olin (SD) 
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